

Assessments Australia ၆-၇ တီတော်ကွက်ကဒါတန်ဆုဒါလံတကွိုမိတ်-ပတ်/ပုကွတ်ထွတ်
သးခိန်နှတ်တန်သုညါအတတ်သမံသမိး

ဆူမိတ်ပတ်/ပုကွတ်ထွတ်အအိန်,

နဖိဘတ်တန်ဆုဒါလံအီလောသးခိန်နှတ်တန်သုညါအတတ်သမံသမိးအဂီဝိဖိုကွိုဖိလောအအိန်ဒီးခိန်နှတ်ကွိုဂီတလာပုအတတ်သမံ
သမိးကရအအိန်, ခိဖိုအခါဘတ်လံဝဲလောအဝဲသုညါ ၆-၇ တီအတော်ကွက်ကဒါကွေအဂီဝိနုတ်လီ.

တဂ်တဂ်ကျိးဘတ်သးဒီးတဂ်မအကျါအကျဲအဝဲအံအိန်ဝဲလောလံကဘျဲပိတ်ထွတ်ဖုတ်အံအပူဒီးနကလိန်မပု
လံတကွိုအံဒီးလံပုနုတ်လီ.

ဝံသးစူမပုလံတကွိုအံယုတ်ဒီးတဂ်တဂ်ကျါအအါကတတ်တသုဖဲအသုကတတ်ဒီးဆုကဒါကွေအီဆူနဖိအကွိုနှတ်တကွို.
တဂ်တဂ်ကျါလောနဟုတ်ထိန်ကမစာပုလောကဟုတ်ထိန်တန်သမံသမိးအလောအပုလောနဖိတဂ်လိန်ဘတ်ဖဲကွိုအဂီဝိနုတ်လီ. တဂ်
ဂုတ်တဂ်ကျါလောကွိုတဖုတ်စုတ်ကီးကအိန်ဝဲဖဲတဂ်ပတ်ဖျါအပူနုတ်လီ.

နကွိုမုတ်တနုတ်ဘတ်နဖိအတတ်သမံသမိးအလံတကွိုပတ်ဖျါလောအပူကွတ်ဘတ်နုတ်, ဝံသးစူဟုတ်ထိန်ပုအဒိတဖုတ်
ဒ်သီးအဝဲသုညါကနီဟုတ်လီပုကသုအဂီဝိတကွို. တဂ်အံမုတ်တဂ်အကါဒိန်လောပတ်ပတ်ဖျါအပူနုတ်လီ.

ဝံသးစူတဂ်နီနုတ်ဘတ်လံတကွိုအံတဂ်မအီလောတဂ်ကဘတ်မပုထိန်အီလောခိဖူထုတ်အပူနုတ်လီ. နမုတ်အဲဒီး
မပုထိန်အီလောစုနုတ်, ကွိုကဟုတ်လီနလံတကွိုအဒိအဂါတဘုတ်သုဝဲလီ.

တဂ်မအကျါအကျဲအံအဖိခိန်နတဂ်သံကွိုမုတ်အိန်တမံမံ, မုတမုတ်မုတ်လိန်ဘတ်တဂ်မစာပုလောကမပုလံတကွို
တဘုတ်အံနုတ်, ဝံသးစူဆဲးကျိးကွို, မုတမုတ်တဂ်သမံသမိးအီးစထြလယါ (Assessments Australia) ဖဲ
၀၃ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ မုတမုတ်အံမုတ်(လ)ဆူ PSD-AS@assessments.com.au တကွို. ကွိုကရဲနုတ်ကျဲနုတ်ပုကျိးထံတဂ်
တဂ်လောကမစာပုလောမပုထိန်လံတကွိုအံလောအဲကလံးကျိန်နုတ်သုလီ.

တဂ်ဘျူး

Assessments Australia ကရူဂ်

[Students with Disability Assessment Service website](#)

သးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိးဃုာ်ဒီးAssessments Australia-

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

Assessments Australia မ့ၢ်မတၤလဲၣ်.

Assessments Australia, မ့ၢ် MAX အတၢ်ဃဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အကျိၤတခါ, မ့ၢ်ခီဖနံၤတဖျၢၣ်လၢအသဘူၤလၢအတၢ်ဒၣ်ဝဲလၢအသမံသမိးကိၣ်ဖိတဖၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကိၣ်ဃုာ်ဒီးလံာ်ပတံထီၣ်လၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျိၤလၢကိၣ်ဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့ကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤဒီးတၢ်ဒုးပုၤဃုာ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့ကွၢ်ဂီၤတလၢပုၤအဂီၢ်နှံ့လီၤ. တၢ်မၤစၢၤကရၢအံၤတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤလၢကိၣ်ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိအအိၣ်ခီဖျိတၢ်အၢၣ်လီၤဃံးဃာ်ဃာ်ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိၤ (DE) နှံ့လီၤ.

ဘၣ်မနုၤလၢတၢ်ဆုၢ်ခီဃီၤယဖိလၢတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်လဲၣ်.

နဖိဘၣ်ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ခီဃီၤအီၤလၢသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ခီဖျိတၢ်ဘၣ်ယိၣ်အလီၢ်အိၣ်လၢအတဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤလိအပူၤ, ဒီးကိၣ်အဲၣ်ဒီးသ့ၣ်ညါတၢ်အံၤကမ့ၢ်ဘၣ်ဖုးခီဖျိအသးခိန်နှံ့တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်(သးခိန်နှံ့တလၢတပုၤဘၣ်) အယိၣ်ခီၣ်လီၤ.

လၢသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်သမံသမိးအဂီၢ်ပက-

- ကွၢ်အတၢ်ဆိကမိၣ်အကလုာ်ကလုာ်ဒီးတၢ်ဃဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢတၢ်လိၣ်ဘၣ်အီၤလၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်တဖၣ်နှံ့လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢနကယုထံၣ်ဘၣ်မနုၤနဖိကအိၣ်ဒီးတၢ်ကီၢ်တၢ်ခဲလၢတၢ်မၤလိအပူၤလဲၣ်နှံ့လီၤ.
- ကွၢ်ဘၣ်နဖိ သကဲးပဝးလၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ခဲလၢာ် (ဒ်သးနဖိကသ့ခီဖျိတနံၤဘၣ်တနံၤအတၢ်အိၣ်မ့)
- ကွၢ်ဘၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃးဒီးနဖိအတၢ်လဲၤခီဖျိအပူၤကွံာ်, ဒ်အမ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ဆိ, ကတီၤဆိကိၣ်ဒီးကိၣ်အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီ, ဒီးတၢ်သမံသမိးအဂၤတဖၣ်
- ကတီၤတၢ်ဒီးနဒီးပုၤအဂၤတဖၣ်လၢအသ့ၣ်ညါနဖိဂ့ၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်=

တၢ်သမံသမိးအံၤကမၤစၢၤပုၤလၢကနၢ်ပၢ်နဖိအတၢ်မၤလိအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်နှံ့လီၤ. ဖိသၣ်အါဒ်အါဂၤအိၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢကိၣ်, ဘၣ်ဆၣ်ထဲဒၣ်စ့ၤဂၤကအိၣ်ဒီးသးခိန်နှံ့တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဘၣ်နှံ့လီၤ. နတၢ်သံကွၢ်မ့ၢ်အိၣ်ဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ဝံသးစ့ၤဆဲးကျိးကိၣ်မ့တမ့ၢ်ပရူဖဲ (၀၃) ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ တက့ၢ်.

တၢ်ဆုၢ်ခီအတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ

နဖိအကိၣ်ဆဲးကျိးပုၤလၢကမၤတၢ်ဆုၢ်ခီအံၤအဂီၢ်လီၤ. ပလိၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢနဒီးကိၣ်အအိၣ်လၢကထံၣ်ဘၣ်မ့ၢ်

Assessments Australia သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ် မှ်ပှါအဂ့ၤကတၢ်လၢကမၤတၢ်သမံသမိးအံၤလီၤ. ကိုမၤစၢၤန့ၤ လၢကမၤပှဲၤလံာ်တက့ၢ်အံၤဖဲလိာ်ဘဉ်တၢ်မၤစၢၤန့ၤသ့ဝဲလီၤ. ပမ့ၢ်ဆိမိာ်ပှါအဂၤတဂၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢကသမံသမိးနဖိန့ၢ်ဒီးပကဒုး သ့ဉ်ညါကိုန့ၢ်လီၤ.

တၢ်သမံသမိး

ပသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အကျါတဂၤကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူကိုအအိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကထံဉ်လိာ်ဒီးနဖိအဂီၢ်လီၤ. သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အိၣ်ဒီးတၢ်သိာ်လိလီၤဆိဒီးမှ်သရဉ်ဒိၣ်သမၤထီလၢအဖျါတီၤပတီၢ်ထီကတၢ်လၢကသမံသမိးဝဲသးခိန် နူင်အတၢ်ဒိၣ်ထီဉ်တဘဉ်လီၤဘဉ်စးအဂီၢ်လီၤ. ကိုကဒုးသ့ဉ်ညါန့ၤဖဲတၢ်အံၤကကဲထီဉ်ဆဲးယံာ်လဲၣ်, ဒီးကွဲမ့ၢ်န့ၤလၢကဟဲဆူကို လၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခံန့ၢ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်လိာ်ဘဉ်ပှါကတီၢ်ကျိးထံတၢ်န့ၢ်, ကိုကရဲၣ် ကျဲၤမၤအီၤန့ၢ်လီၤ. သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကဆဲးကျိးလီၤတဲစိဆူန့ၢ်အိၣ်လၢကကွဲဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတချုးတၢ်သမံသမိးအခါန့ၢ် လီၤ. တၢ်သမံသမိးအံၤတၢ်ညိန့ၢ်မၤအီၤလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှါဖဲပဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်တက့ၢ်လၢတၢ်မၤပှဲၤအီၤဝဲန့ၢ်လီၤ.

ညိန့ၢ်မ့ၢ်တၢ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်လၢဖိသဉ်န့ၢ်တၢ်ကတဲဘဉ်အီၤဘဉ်ဃးတၢ်သမံသမိးအဂ့ၢ်လၢကျဲၤလၢအကပုၣ်လုာ်အပူၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ် သ့ဝဲတၢ်ကတီၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်ဘဉ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်အံၤတမ့ၢ်တၢ်မၤကွဲၢ်လၢနဖိကိးလိအသးမ့တမ့ၢ်ကတီၢ်ပာ်အသးအဂီၢ်ဘဉ်. ဖဲတၢ်သ မံသမိးအန့ၢ်န့ၢ်, မ့ၢ်တၢ်ကိဒိၣ်လၢနဖိကအိၣ်ဆူဉ်အိၣ်ချ့ဒီးအီၤအကသံဉ်လၢညိန့ၢ်အီၤတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ပီးတၢ်လီၤအိၣ်ဝဲအါကလုာ်လၢသးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်သမံသမိးဝဲဖိသဉ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. တဘျီတခိၣ်တၢ်သမံသမိးန့ၢ်ကမ့ၢ် လၢအါဖဲအပူၤ, တဘျီတခိၣ်ကမ့ၢ်လၢစးခိအလီၤ, ဒီးတဘျီတခိၣ်တၢ်ကပာ်ဖျိတၢ်တဖၣ်အံၤခဲလၢာ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ပီးတၢ်လီၤခဲ လၢာ်ထီဉ်ဒွးဝဲတၢ်တမံၤဃီ, ဒီးခဲလၢာ်န့ၢ်ဘဉ်တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤလၢ DE န့ၢ်လီၤ. အဝဲသ့ဉ်ကကွဲၢ်ဃိထံဝဲနဖိလၢတီၤပှါမ့တမ့ၢ် လၢကိုကရၢၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခံ

သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကဟ့ၣ်န့ၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘဉ်ဃးတၢ်သမံသမိးဒီးတၢ်လၢနၤဒီးကိုမၤတၢ်သ့လၢကမၤစၢၤန့ၤဖိအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်ကတဲဘဉ်န့ၤမ့ၢ်နဖိန့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိန်နူင်တၢ်သ့ဉ်ညါတၢ်ဒိၣ်ထီဉ်အတၢ်တလၢတပှဲၤဘဉ်ဒါအဂ့ၢ်, ဘဉ်ဆဉ် တဘျီတခိၣ်လိာ်အါထီဉ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကမၤတၢ်ဒီးဆၢတဲာ်အဂီၢ်လီၤ. လၢတၢ်အိၣ်သးတနီၤအပူၤ, တၢ်သမံသမိးတၢ်ထံဉ် လိာ်အကတီၢ်န့ၢ်တၢ်ကလိာ်ဘဉ်အီၤသ့ဝဲသ့ဉ်ညါလီၤ. နဟဲဆူကိုမ့ၢ်တသ့ဖဲတၢ်သမံသမိးဝဲအလီၢ်ခံလၢကကတီၢ်တၢ်ဒီးသးခိန် နူင်ကသံဉ်သရဉ်အဂီၢ်န့ၢ်, အဝဲသ့ဉ်ကဆဲးကျိးန့ၤလၢလီၤတဲစိအပူၤလီၤ. ကိုကရဲၣ်ကျဲၤန့ၤပှါပှါကတီၢ်ကျိးထံတၢ်ဖဲနမ့ၢ်လိာ် ဘဉ်အီၤအခါန့ၢ်လီၤ.

ပကဆုၤထီဉ်သးခိန်နူင်ကသံဉ်သရဉ်အလံာ်ပာ်ဖျါဆူကိုလၢသၢန့ၢ်အတီၢ်ပှါဖဲတၢ်သမံသမိးအဆၢကတီၢ်သၢန့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ကိုက ဟ့ၣ်န့ၤလံာ်ပာ်ဖျါအဒိတဘျီ, လၢကပာ်ဃုာ်ဝဲတၢ်ဆိမိာ်တနီၤလၢကမၤစၢၤန့ၤဖိအဂီၢ်လီၤ. ဖဲနဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါ, လၢကပာ် ဃုာ်တၢ်ဆိမိာ်လၢကမၤစၢၤန့ၤဖိန့ၢ်လီၤ. ဖဲနဒီးန့ၢ်ဘဉ်လံာ်ပာ်ဖျါဝဲတစု, နကိးပှါသ့ဖဲ ၉၆၇၈ ၅၁၀၀ ဖဲနတၢ်သံကွဲၢ်မ့ၢ်အိၣ်

တမံမံန့ၣ်လီၤ. ကိုကစံးဆာၣ်ကီးဝဲနတၢ်သံကွၢ်လၢအအိၣ်ဒီးနတမံလၢလၢန့ၣ်လီၤ

ယဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်တၢ်မနုၤကကဲထီၣ်အသးလဲၣ်.

နဖိမ့ၢ်အိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤလိတၢ်အဂီၢ်လီၤ. ကမၤတၢ်ဆိတလဲလၢအတၢ်မၤလိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအပူၤဖဲအလီၢ်အိၣ်ဒီးကစးထီၣ်မၤဝဲနီၢ်တဂၤတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့တၢ်ရဲၣ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကပၢ်လီၤဝဲကိုဖိတၢ်ဆိၣ်ထွဲကရၢၤလၢကကတိၤတၢ်ဘၣ်ဘးဒီးနဖိ

အတၢ်လိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၣ်ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကိုပတံအါထီၣ်လံၣ်လဲၣ်ကဲဘျးတဖၣ်သ့ၣ်ခိဖျိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤတဖၣ်(PSD) မ့တမ့ၢ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ် (DI)အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကိုအပူၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဂၤကကတိၤတၢ်ဒီးနဘၣ်ဘးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢလၢတၢ်မၤအီၤလၢန့ၣ်အလီၢ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤကရၢၤအဂၤတဖၣ်ကမၤစၢၤစ့ၢ်ကီးနလၢကမၤစၢၤနဖိအဂီၢ်, ဒ်အမ့ၢ် ထံကီၢ်သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်အုၣ်ကီၤ (National Disability Insurance Scheme) (NDIS) န့ၣ်လီၤ.

ယဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်တခီတၢ်မနုၤကမၤအသးလဲၣ်.

နဖိမ့ၢ်တအိၣ်ဒီးသးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤဘၣ်န့ၣ်, ကိုကဆဲးသိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်ဒီးမၤစၢၤအီၤလၢကမၤလိတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အိၣ်ဝဲအါမံဆူကိုအဂီၢ်လၢကမၤစၢၤအဝဲသ့ၣ်လၢကတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်လိၣ်ဘၣ်လၢကိုဖိခဲလၢအဂီၢ်, တမ့ၢ်ထဲပုၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. သးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်အလံၣ်ပၢ်ဖျါကဟ့ၣ်ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢကမၤစၢၤနီၤကိုတၢ်ဆိၣ်ထွဲနဖိအတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကတိၤတၢ်ဒီးကိုဘၣ်ဘးဒီးအဝဲသ့ၣ်ကသ့ဆိၣ်ထွဲနဖိခဲလဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိၤကျိၤအခိၣ်သ့ၣ်

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤ (PSD): PSD ဟ့ၣ်ထီၣ်ပဒိၣ်ကိုတဖၣ်ကျိၣ်စ့တၢ်ဆိၣ်ထွဲအပိၣ်လၢကဆိၣ်ထွဲကိုဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤဒီးတၢ်လိၣ်ဘၣ်အါဝဲတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ် သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်ကမၤအါထီၣ်ဝဲတၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအဂီၢ်ဒီးတၢ်ကမၤသ့ၣ်ညါအီၤဒီးဘံးထိရံၤပဒိၣ်အကိုတဖၣ်ခိဖျိတၢ်ဘိးဘၣ်ရၢၤလီၤအါထီၣ်လံၣ်ပတံထီၣ်လၢယဲၢ်န့ၣ်အတီၢ်ပူၤစးထီၣ် ကိုကတီၢ် ၄ ၂၀၂၁ န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၂၅ ကတၢ်ဝဲန့ၣ်, သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်န့ၣ်တၢ်ကပၢ်က့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢကိုဖိလၢအအိၣ်ဒီးသးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအလီၢ်လၢကိုတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤအတၢ်န့ၣ်ပၣ်ဃုာ်အက့ၢ်ပနီၣ်န့ၣ်တၢ်ကသူၤအီၤလၢကမၤစၢၤဝဲကိုဒီးဟံၣ်ဖိပီဖိတဖၣ်လၢကန့ၢ်ပၢ်ကိုဖိအတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲအတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါအတၢ်သမံသမိး -တၢ်သမံသမိးတခါလၢတၢ်မၤအီၤလၢသးခိၣ်န့ၣ်ကသံၣ်သရၣ်တဂၤလၢအကွၢ်ဝဲပုၤတဂၤအတၢ်ဆိကမိၣ်ဒီးတၢ်ယဲၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤအတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢအကါဒိၣ်လၢတၢ်မၤလိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်တဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စး (သးခိၣ်န့ၣ်တၢ်တလၢတပျဲၤ)-သးကွၢ်ဂီၤတလၢပျဲၤလၢအမၤဘၣ်ဒိဝဲပုၤတဂၤ

အတင်မလီအကျိုးအကျေ့, ယဲပ်လီတင်ဂု်ကီတဖ်ဒီးကွင်ထွဲဝဲတနံ့ဘန်တနံ့အတင်ဟူးတင်ဂဲတဖ်န့န့လီ. တင်အံတင်ညီ
န့ကိးအီလဝါသးခိန်န့တင်သ့ညါတလါပဲန့န့လီ.

သကဲးပဝးလါကတုထီထီဘးတင်ခဲလါဖိသ့တဂါပါဆုာဝဲကိးနံ့ဒဲးအတင်အိန်မူသ့
သးခိန်န့ကသံသ့ရု-သရုဒိန်သမါထီလါအအိန်ဒီးတင်သိန်လီလီခီဘန်သးတင်သမံသမိးလါတင်ဆိကမိန်ဒီးတင်ယဲပ်
လီတင်ဂု်ကီအတင်သ့တင်ဘန်တဖ်

နီတဂါတင်ကုန်ဘန်ကုန်သ့တင်ရဲန့ကျဲ (IEP): IEPမါစါကီသရု/သရုမုန်လါကရဲန့ကျဲတင်ဒီးဆိန်ထွဲကီဖိအတင်မါ
လီတင်လိန်ဘန်တဖ်န့န့လီ.

ကီဖိတင်ဆိန်ထွဲကရု (SSG): ကရုတဖ်, ပန်ယုန်ကီသရု/သရုမုန်ဒီးဟံန့ဖိဖိ, လါအမါယုန်သကိးတင်တပူယီ
လါကသ့ညါလီတင်ဘန်ကီဖိတဂါအတင်လိန်ဘန်တဖ်, မါအါထီ IEP ဒီးကွင်ဟုန်ဝဲကီဖိအတင်လဲထီလဲထီန့န့လီ.

***ဝံသးစူဆဲးကျိးန့ဖိအကီဖဲန့မုန်အဲဒီးပုကျိးထံတင်တဂါလါကမါစါဒီးစံးဆါန့တင်သံကွင်
တဖ်လါလံကဘျးပါအဖိလံတဖ်အံတကွင်.**